

Celebrating the 60th Anniversary of
the People's Republic of China
「祝福·祖國」慶祝中華人民共和國成立六十周年
大型青年國情及文化教育活動

Commemorating history and development
關心國家發展進程

Funder,
Sponsors,
Collaborating and/or Supporting
Organizations

Asia Television Limited
DCFever.com
DiGi Digital Bi-weekly
Education Bureau
Home Affairs Bureau
Hong Kong Education City
Hong Kong Internet Registration
Corporation Limited

Hong Kong United
Youth Association
Phoenix Satellite Television
Radio Television Hong Kong
Sing Tao Daily
Southern Film
Corporation Limited
Wen Wei Po
Youth.gov.hk

贊助、協辦及/或
支持機構

亞洲電視
DCFever.com
DiGi數碼雙周
教育局
民政事務局
香港教育城
香港互聯網註冊
管理有限公司

香港青年聯會
鳳凰衛視
香港電台
星島日報
南方影業有限公司
文匯報
Youth.gov.hk



deeper understanding, stronger bonding

Four main programmes and two dialogue sessions helped commemorate the anniversary. There were 15 movies about the PRC and over 2,800 youth attended associated forums. A multimedia and photo talent contest called Create! Anniversary Sensation for the Nation gave an opportunity to express wishes for the future of China. Over 150 upper primary and lower secondary students made a first mainland visit to Dongguan, Zhongshan and Zhuhai for the first time. Interviews with leaders compiled in *Understanding Mainland China* and a photograph album called *Mainland China and Hong Kong through the Eyes of Young People* were presented as gifts.

There were also dialogue sessions with Mr. Peng Qing-hua, Director of the Liaison Office of the Central People's Government in the HKSAR, and the Hon. Tung Chee-hwa, Vice Chairman of the 10th National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference.

了解更多，情誼更深

為慶祝中華人民共和國成立六十周年，青協舉辦了是項大型青年國情及文化教育活動。「放眼祖國」為超過2,800名青年播放15齣精選本港及內地文化電影，配以專家專題講座。「連線祖國」以多媒體及攝影比賽，鼓勵青年人發揮創意，並表達對國家的祝願。「遊遍祖國」讓逾150名從未踏足祖國的高小及初中生，分別到東莞、中山和珠海，體驗國家現代化一面。《建國六十年—青年訪談錄》及《「連線·祖國」青年影集》由青年人製作，作為對國家慶祝華誕的賀禮。

兩場青年學生專題分享會，則分別邀得中央人民政府駐香港特別行政區聯絡辦公室主任彭清華先生及第10屆中國人民政治協商會議全國委員會副主席董建華先生主講，分享中國的發展進程和展望。



"What a lot to learn in a 3-day tour: Lin Zexu patriotism, developments in Dongguan and the meaning of 'it's more blessed to give than to receive.'"

Lau Hiu-yan, Participant of The First Visit to our Motherland

「想不到，透過這次僅三天的旅程，竟讓我學到了許多：林則徐的愛國之心；東莞的科技發展；施比受更有福的道理。每一天，每一段的旅程，都讓我獲益良多。」

「遊遍祖國」參加者 劉曉欣